
    P r o t o k ó ł  Nr XXVI/2017 

   z sesji Rady Gminy Biszcza odbytej dnia 

   29 sierpnia 2017 roku w sali konferencyjnej 

   Urzędu Gminy. 

 

 Sesja rozpoczęła się o godz. 9.00, zakończyła o godz. 13.00. 

Obradom przewodniczyła Pani Genowefa Górna – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych w obradach uczestniczyło 13 radnych. 

 

 Radni obecni na sesji: 

 

1. Bulicz Marzena 

2. Górna Genowefa 

3. Kita Grażyna 

4. Kiszka Ewa 

5. Kmieć Tadeusz 

6. Kożuszek Tadeusz 

7. Łebko Edward 

8. Małek Angelika 

9. Mękal Józef 

10. Myszak Krzysztof 

11. Pisarczyk Adam 

12. Pych Marzena 

13. Szabat Piotr 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni: 

 

1. Blicharz Piotr 

2. Kowal Andrzej 

 

Ponadto udział w sesji wzięli: 

 

- Pyczko Zbigniew – Wójt Gminy 

- Cichorz Bernadeta – Z-ca Wójta 

- Jednac Ewa – Skarbnik Gminy 
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- Kita Zbigniew – Sekretarz Gminy 

- Tokarska Genowefa – Poseł na Sejm RP 

- Kierownicy jednostek gospodarczych z terenu gminy 

- Dyrektorzy szkół 

- Prezesi Stowarzyszeń 

- Sołtysi – Przewodniczący Rad Sołeckich 

- Pracownicy Urzędu Gminy 

- Przedstawiciele prasy lokalnej 

 

 Porządek obrad XXVI sesji przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał Rady i pracy między sesjami. 

6. Informacja Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy za I półrocze  

2017 roku. 

7. Sprawozdanie z pracy szkół za rok szkolny 2016/2017 i Gminnego Zespołu 

ds. Oświaty. 

8. Uchwała w sprawie kosztów pogrzebu. 

9. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Biłgorajskiemu. 

10. Uchwała w sprawie przebudowy drogi powiatowej Księżpol -  Jedlinki. 

11. Przejęcie nieruchomości gruntowych na mienie gminy. 

12. Wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. 

13. Sprzedaż garaży przy domach nauczyciela w Biszczy II. 

14. Sprzedaż nieruchomości gruntowych CPN w Biszczy. 

15. Sprzedaż nieruchomości gruntowych w Goździe Lipińskim. 

16. Zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. 

17. Zmiany w budżecie gminy na 2017 rok. 

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej położonej w Żarach. 

19. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 

20. Wolne wnioski. 
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21. Zakończenie sesji. 

 

Do pkt. 1.  

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Obrady XXVI sesji Rady Gminy Biszcza otworzyła i prowadziła Pani Genowefa 

Górna – Przewodniczący Rady Gminy, która na podstawie listy obecności 

stwierdziła, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 13 radnych, co 

stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

    Do pkt. 2. 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Porządek obrad XXVI sesji rady Gminy, radni otrzymali na piśmie, niemniej 

jednak został on dodatkowo rozszerzony o punkty: 

1/ Uchwałą w sprawie przebudowy drogi powiatowej Księżpol – Jedlinki. 

2/ Sprzedaż nieruchomości CPN w Biszczy. 

3/ Sprzedaż nieruchomości gruntowych w Goździe Lipińskim. 

4/ Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej położonej w Żarach. 

Punkty te zostały umieszczone w porządku obrad jako 10, 14, 15 i 18. 

Ponadto został zdjęty z porządku obrad punkt 19/ Opinia Rady w sprawie 

sprzedaży działek. 

Innych uwag ani zmian nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad po 

zmianach. 

 

    Do pkt. 3. 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
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Protokół z poprzedniej sesji wyłożony przed obradami do wglądu, jak również 

wcześniej w biurze Rady został przyjęty jednogłośnie bez uwag i odczytywania. 

 

    Do pkt. 4. 

 

Interpelacje i zapytania. 

 

Interpelacje i zapytania zgłosili radni: 

 

Łebko Edward – w ostatnim czasie nasiliła się plaga dzikich zwierząt a 

konkretnie saren niszczących uprawy rolnicze i podchodzących pod same 

zabudowania, czy nie można temu zaradzić po przez odstrzał wykonany przez 

myśliwych. 

 

Kmieć Tadeusz – właściciel działki na Żarach zakupionej od gminy mieszczącej 

się przy drodze gminnej, pyta czy nie można wstawić rury na przejeździe, sam ją 

zamontuje, tylko gmina dokona zakupu. 

 

Pisarczyk Adam – zgłaszałem już na sesji potrzebę wybudowania przystanku w 

Bukowinie od strony Tarnogrodu, gdyż z tego przystanku korzystają podróżni i 

muszą oczekiwać pod chmurką bez względu na pogodę. 

 

Na tym zakończono zgłaszanie interpelacji i zapytań. 

Zgodnie z porządkiem obrad odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania 

zostaną udzielone w punkcie 19. 

 

    Do pkt. 5. 

 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał Rady i pracy między sesjami. 

 

 Wójt Gminy zabierając głos przedstawił następujące informacje: 

 

- Dziękuję wszystkim za udział w dożynkach powiatowo – gminnych, które 

odbyły się 27 sierpnia na terenie naszej gminmy. 
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- Został unieważniony przetarg na odnawialne źródła energii, gdyż wszystkie 

oferty były wyższe od specyfikacji przetargowej. 

- Została podpisana umowa na modernizację GOKSiR. 

- Trwa modernizacja sieci wodociągowej na terenie gminy i budowa linii 

wodociągowej do Suszki. 

- Są opracowywane dokumentacje na drogi gminne w Bukowinie od szkoły do 

Woli Kulońskiej po stronie zachodniej i od Szymanika do Krzywego po stronie 

wschodniej. 

- Prośba do Pani Poseł w sprawie interwencji w Urzędzie Marszałkowskim 

odnośnie środków na drogi gminne z FOGRU, od kilku lat składamy wnioski i 

zawsze są odrzucane. 

- Odbył się przetarg na sprzedaż działek w Biszczy i Żarach. 

- Uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu Biłgorajskiego na most na Łazobnej 

i mega projekt drogowy Księżpol – Jedlinki, dzisiaj będą podejmowane, 

zwracam się z prośbą do Rady o ich uchwalenie, zadanie zostanie wykonane w 

2018 roku a płatność zostanie rozłożona na dwa lata. 

- W niedługim czasie zostanie wykonany przepust przez drogę powiatową i 

dalej do rzeki kryty w celu odprowadzenia wód opadowych. 

 

 Na tym Wójt Gminy zakończył przedstawianie informacji. 

 

    Do pkt. 6.  

 

Informacja Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 roku. 

 

Informację wszyscy radni otrzymali na piśmie, była konsultowana na 

posiedzeniu Komisji Stałych. /informacja stanowi załącznik do protokołu/ 

Pani Skarbnik Ewa Jednac zabierając głos przedstawiła najważniejsze 

zagadnienia zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. 

Omówiła również zadania inwestycyjne realizowane w pierwszym półroczu i te 

które wejdą w najbliższym czasie. 

 

W dyskusji nikt z zebranych nie zabierał głosu. 
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    Do pkt. 7. 

 

Sprawozdanie z pracy szkół za rok szkolny 2016/2017 i Gminnego Zespołu ds. 

Oświaty. 

 

Sprawozdania z pracy szkół i Gminnego Zespołu ds. Oświaty za rok szkolny 

2016/2017 wszyscy radni otrzymali na płytkach, były konsultowane na 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady. /materiały stanowią załącznik do protokołu/ 

Na sesji Pani Wójt przedstawiła prezentację wizualną z poszczególnych szkół i 

dokładnie omówiła każdy slajd. 

 

W dyskusji nikt z zebranych nie zabierał głosu. 

 

    Do pkt. 8. 

 

Uchwała w sprawie kosztów pogrzebu. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu przedstawiła Pani Elżbieta 

Pieczonka – Kierownik Gminnego Zespołu Opieki Społecznej, informując Radę, 

że uchwała jest podejmowana w związku ze zmianami przepisów w tym 

temacie. 

Wcześniej projekt uchwały był konsultowany na posiedzeniu Komisji stałych 

Rady. 

 

Żadnych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

kosztów pogrzebu. / uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

    Do pkt. 9. 

 

Udzielenie pomocy finansowej powiatowi biłgorajskiemu. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu przedstawił Wójt Gminy.  
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W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Biłgorajskiemu. /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/ 

 

Żadnych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

 

    Do pkt. 10.  

 

Uchwała w sprawie przebudowy drogi powiatowej Księżpol – Jedlinki. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu przedstawił Wójt Gminy. 

 

Łokaj Krzysztof – jest inicjatywa Sołtysa Rudy Solskiej o budowie drogi przez las 

z Rudy Solskiej do Budziarz, która skróci przejazd do Biłgoraja, są zbierane 

podpisy mieszkańców zarówno Rudy Solskiej jak i Biszczy odnośnie tego 

projektu. 

 

Górna Genowefa – do tego tematu przejdziemy w wolnych wnioskach, teraz 

zajmujemy się mega projektem. 

 

Innych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

przebudowy drogi powiatowej Księżpol – Jedlinki. /uchwała stanowi załącznik 

do protokołu/ 

 

    Do pkt. 11. 

 

Przejęcie nieruchomości gruntowych na mienie gminy. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu przedstawił Kita Zbigniew – 

Sekretarz Gminy. 

 

Żadnych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 
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W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

przejęcia nieruchomości gruntowych na mienie gminy. /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/ 

 

    Do pkt. 12. 

 

Wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu przedstawił Kita Zbigniew – 

sekretarz Gminy. 

 

Wójt Gminy – żeby połączyć drogę gminną od Szkoły w Bukowinie do Woli 

Kulońskiej musimy odkupić od osoby prywatnej 0,07 ha gruntu pod tą 

inwestycję, wcześniej droga przebiegała również po gruntach prywatnych, ale 

ta osoba nie wyraża zgody na odsprzedanie tych gruntów. 

 

Innych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/ 

 

    Do pkt. 13. 

 

Sprzedaż garaży przy domach nauczyciela w Biszczy. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu przedstawił Zbigniew Kita – 

Sekretarz Gminy. 

 

Żadnych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy stosunkiem głosów 12 za i 1 wstrzymujący 

się podjęła uchwałę w sprawie sprzedaży garaży przy domach nauczyciela w 

Biszczy. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
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    Do pkt. 14. 

 

Sprzedaż nieruchomości gruntowych CPN w Biszczy. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu przedstawił Zbigniew Kita – 

Sekretarz Gminy. 

Po wcześniejszych uzgodnieniach na posiedzeniu Komisji Stałych, radni wyrazili 

wolę sprzedaży użytkowania wieczystego na prawo  własności z zastrzeżeniem, 

że cała kwota należności zostanie wpłacona jednorazowo bez rozkładania na 

raty jak życzył sobie wnioskodawca. 

 

Żadnych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

sprzedaży nieruchomości gruntowych CPN w Biszczy. /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/ 

 

    Do pkt. 15. 

 

Sprzedaż nieruchomości gruntowych w Goździe Lipińskim. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu przedstawił Zbigniew Kita – 

Sekretarz Gminy. 

 

Żadnych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

sprzedaży nieruchomości gruntowych w Goździe Lipińskim. /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/ 

 

    Do pkt. 16. 

 

Zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu przedstawiła Pani Ewa Jednac – 

Skarbnik Gminy. 
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Żadnych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/ 

 

    Do pkt. 17. 

 

Zmiany w budżecie gminy na 2017 rok. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu ponownie przedstawiła Pani Ewa 

Jednac – Skarbnik Gminy. 

 

Żadnych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2017 rok. /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/ 

 

    Do pkt. 18.  

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej położonej w Żarach. 

 

Projekt uchwały i wyjaśnienia do tego tematu przedstawił Zbigniew Kita – 

Sekretarz Gminy. 

 

Żadnych uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

położonej w Żarach. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

    Do pkt. 19.  

 

Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 
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 Wójt Gminy zabierając głos udzielił następujących odpowiedzi na 

zgłoszone w punkcie 4 porządku obrad interpelacje i zapytania: 

 

- Odnośnie szkół wyrządzanych przez dzikie zwierzęta w uprawach rolniczych, 

trzeba będzie się przyjrzeć planom łowieckim zgłaszanym co roku przez koło 

łowieckie do akceptacji przez Urząd. 

- Dojazd do działek zostanie wykonany w ramach naszych obowiązków. 

- Przystanek w Bukowinie w trybie pilnym zlecimy do wykonania. 

- Droga do Rudy Solskiej przez las, rozmawiałem z Nadleśnictwem i Poseł 

Borowiec o remoncie drogi powiatowej przez Żary do Gozdu Lipińskiego, gdyż 

ta droga jest bardziej uczęszczana i służy większej liczbie mieszkańców. 

 

 Na tym Wójt Gminy zakończył odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i 

zapytania. 

 

    Do pkt. 20. 

 

Wolne wnioski. 

 

 W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 

Pani Poseł Genowefa Tokarska – zabierając głos przedstawiła i omówiła 

następujące sprawy: 

- Dziękuję za świetnie zorganizowane dożynki powiatowo – gminne, które 

odbyły się w ostatnią niedzielę sierpnia nad zbiornikiem wodnym Biszcza – Żary. 

- Modernizacja całego wodociągu na terenie gminy to bardzo pozytywna 

decyzja. 

- Przetarg na odnawialne źródła energii można zrobić w zimie, najważniejsze, że 

są przyznane środki na ten cel. 

- Środki z FOGRU są niewielkie, ale będę w tym temacie starała się pomóc, 

wniosek musi być przygotowany perfekcyjnie, ja nigdy nie patrzę kto z jakiej 

opcji politycznej jest tylko w miarę możliwości pomagam. 

- Program na drogi Schetynówki został przyjęty, ale kwota została obcięta po 

800 mln zł rocznie przez dwa lata. 
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- Środki na drogi z lasów państwowych są dzielone pod stołem, ale dobrze, że 

Poseł Borowiec potrafi ściągnąć je na nasz teren. 

- Odnośnie odstrzałów dzikiej zwierzyny, ustawy leżą w Sejmie nie uchwalone, 

odszkodowania dla rolników powinny wypłacać koła łowieckie. 

- Odstrzał dzików a pomór świń, temat bardzo drażliwy i rozległy, natomiast 

jeżeli chodzi o ptasią grypę, to była jest i będzie, nie mam pojęcia dlaczego są 

takie rygory w tym temacie prowadzane. 

- Oddanie geodezji do Starostwa to nieporozumienie, jeżeli nie ma przymusu to 

należy trzymać jak najdłużej u siebie, taka sama sytuacja była z komunikacją, 

ale w tym temacie nie dało się nic zrobić. 

- Policja również została oddana a teraz posterunki wracają ponownie. 

- W rejonie mojej posesji coraz więcej młodych ludzi zaczyna budować domy, 

należało by ten teren uzbroić w wodociąg i kanalizację. 

- Ustawa o Regionalnych Izbach Obrachunkowych została zawetowana przez 

Prezydenta i to było bardzo dobre posunięcie. 

- W większości podejmowanych ustaw w Sejmie są przemycane dodatkowe 

opłaty. 

- Opłaty wodne, Rząd mówi, że nie będzie dodatkowych kosztów, ale ja w to nie 

wieżę. 

 Na tym Pani Poseł zakończyła swoje wystąpienie. 

 

Fusiarz Józef – droga wojewódzka Lubaczów – Krzeszów wymaga kapitalnego 

remontu, czy Pani Poseł ma, czy będzie w najbliższej przyszłości robiona. 

 

Tokarska Genowefa – droga ta na razie jest na marginesie, nie ma jej w planach 

do realizacji na najbliższe lata. 

Będzie robiona natomiast droga wojewódzka z Piotrkowa do Lublina jeszcze w 

tym roku. 

 

Górna Genowefa – była u mnie Pani Bogaczyńska odnośnie drogi dojazdowej 

do jej posesji, czy Wójt wie o którą drogę chodzi. 

- Taca z dożynek dzięki Proboszczowi trafi do potrzebujących pomocy na 

Pomorzu po nawałnicach. 
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Wójt Gminy – nie będę się wypowiadał odnośnie przekazania geodezji, ale taki 

jest przywilej Wójta i ja z tego skorzystałem. 

- Złożyliśmy 3 wnioski do programu Polska, Białoruś, Ukraina i 2 nie przeszło, 

natomiast trzeci na zagospodarowanie centrum Biszczy przeszedł pierwszy etap 

pozytywnie, czekamy na drugi etap i ostateczną decyzję i w tym wniosku jest 

ujęty remont Kapliczki koło Kucharza. 

 

Pani Poseł – na tej Kapliczce koło Kucharza była sygnaturka i dwaj mieszkańcy 

schowali ten dzwon a później zostali rozstrzelani i nikt nie wie do tej pory gdzie 

został schowany ten dzwon. 

 

Krzywiński Krzysztof - czy są zaplanowane zjazdy na posesje przy mega 

projekcie. 

 

Borek Mariusz – dziękuję Wójtowi za remont drogi gminnej do Hałasia 

Zbigniewa. 

- Drogę do Jastrzębca na rzece bobry psują nasyp. 

- Brak oświetlenia ulicznego przy drodze do Jastrzębca za Kościółkiem. 

 

Kożuszek Longina – w Bukowinie dwa duże psy ktoś wypuścił i stwarzają 

zagrożenie dla ludzi. 

 

Wójt Gminy – to ja dziękuję Sołtysowi Panu Mariuszowi Borkowi za remont tej 

drogi do Hałasia, gdyż Sołtys oddał gruz z rozbiórki swoich budynków i swoim 

sprzętem i koparką wywiózł i porównał. 

 

Kiszka Ewa – w Biszczy II od Oleksaka w stronę Kopytka nie świeci żadna lampa. 

 

Szabat Piotr – z czego zostanie pokryte dofinansowanie do mostu na Łazobnej, 

jest kilka działek do sprzedania, może z tego pokryć te koszty. 

 

Jednac Ewa – wydatki na most były planowane na etapie projektu i tego się 

trzymamy. 
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Łebko Edward – kto kontroluje wydatki na taki most, dlaczego on jest taki drogi, 

można to zrobić za dużo mniejsze koszty. 

 

Pani Poseł – kwestie odpowiedzialności za bezpieczeństwo podrażają koszty 

takich inwestycji. 

 

Borek Mariusz – w remizie w Bukowinie po ostatnim weselu był pożar na 

kuchni, co z tymi szkodami zrobiono, kto to pokryje. 

 

Cichórz Piotr – budynek i wyposażenie jest ubezpieczony, czekamy na 

ubezpieczyciela, szkód wielkich nie było, zapaliła się patelnia elektryczna. 

 

Pani Poseł – projekt kapliczki bardzo mi się podoba, zadaszenie nad drzwiami 

oraz sygnaturka. 

 

Wójt Gminy – wniosek na sanatorium był raz składany i nie otrzymaliśmy 

dofinansowania na odwiert, teraz staramy się ponownie o środki na odwiert. 

 

        Na tym zakończono omawianie spraw w wolnych wnioskach. 

 

 Do pkt. 21. 

 

Zakończenie sesji. 

 

W związku z tym, że porządek obrad dzisiejszej sesji został wyczerpany, 

dziękuję wszystkim za udział w obradach i zamykam sesję. 

 

 

 

 

 

 

 

 


